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PROTOKÓŁ NR XXXVI/2021 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W NAŁĘCZOWIE 

z dnia 25 czerwca 2021 roku 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nałęczowie – Krzysztof 

Muciek. Sesję rozpoczęto o godz. 13:15. Obecnych było 14 Radnych. 

Ad. 1. 

 Otwarcie Sesji. 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Muciek (0:00) i poinformował, 

że „sesja jest transmitowana na żywo z wykorzystaniem obrazu i dźwięku”. Poprosił radnych 

o kliknięcie „kworum” w celu sprawdzenia listy obecności. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 na 

15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Radny 

Grzegorz Pszczoła nieobecny usprawiedliwiony reprezentuje obecnie Gminę Nałęczów na Gali 

„Rolnik Roku”. Przewodniczący Sesji powitał radnych, burmistrza, zastępcę burmistrza, skarbnika, 

wszystkich zgromadzonych gości oraz oglądających i słuchających transmisji obrad Sesji 

w Internecie. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. 

 Przyjęcie porządku obrad (01:31). 

Przewodniczący Sesji (01:33) odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

4. Debata nad Raportem o stanie Gminy Nałęczów za 2020 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Nałęczowa wotum zaufania. 

6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2020 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 rok, 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie do sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2020 rok, 

c) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

7. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok.  

a) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie oceny sprawozdań finansowych, 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Nałęczów za 2020 rok i wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Nałęczowa, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie do wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nałęczowie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Nałęczowa, 

c) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Nałęczowa absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nałęczowie za 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

pomiędzy Gminą Nałęczów a Gminą Jastków w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

mieszkańców miejscowości Sadurki w gminie Nałęczów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonej przy 

ul. Henryka Wiercieńskiego w Nałęczowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Nałęczowie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy rzeczowej polegającej 

na wykonaniu dokumentacji projektowo - kosztorysowej na budowę chodnika wzdłuż drogi 

powiatowej Nr 2202L.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki ………….…………. spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością. 

17. Sprawozdanie z realizacji w 2020 roku „Programu współpracy Gminy Nałęczów z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego”. 

18. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie za 2020r. 

19. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

20. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 rok. 

21. Oświadczenia, zapytania i wolne wniosku.  

22. Odpowiedzi na zapytania. 

23. Interpelacje. 

24. Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący Sesji (05:25) zwrócił się do radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do 

proponowanego porządku obrad. 

Radny Robert Matysiak (05:39) zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad dwóch 

punktów: 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki ………….…………. spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Wniosek uzasadnił tym, że materiały, które radni otrzymali są niewystarczające by podejmować 

dzisiaj uchwały w tej sprawie. W Internecie znalazł negatywne opinie na temat tego systemu. 

Radny Roman Kamola (06:37) zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad punktu „11. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonej przy ul. Henryka 

Wiercieńskiego w Nałęczowie.” 
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Radny Jacek Wilk (06:37) zgłosił wniosek formalny o pozostawienie punktów 14 i 16 

w porządku obrad po uprzednim złożeniu wyjaśnień przez Pana Burmistrza i wprowadzeniu 

w zagadnienie tych punktów. 

W dyskusji nad zgłoszonymi wnioskami i w składaniu wyjaśnień udział wzięli: Przewodniczący Sesji 

(08:40), Radny Jacek Wilk (09:59), Radny Jarosław Maciążek (10: 04), Radna Marta Głos (10:09), 

Radny Wojciech Pawłocik (10:14), Przewodniczący Sesji (10:17), Radny Jacek Wilk (11:01), 

Przewodniczący Sesji (11:13), Radny Wojciech Pawłocik (11:36), Przewodniczący Sesji (12:13), Pan 

Burmistrz (12:44), Przewodniczący Sesji (16:30), Radny Robert Matysiak (16:43), Przewodniczący 

Sesji (17:13), Radna Marta Głos (17:38), Radny Jacek Wilk (18:11), Radna Marta Głos (18:32), Pan 

Burmistrz (18:47), Radny Jacek Wilk (21:27), Radny Roman Kamola (22: 47), 

Przewodniczący Sesji (23:12) podał pod głosowanie wniosek formalny Radnego Jacka Wilka 

o pozostawienie punktów 14 i 16 w porządku obrad po uprzednim złożeniu wyjaśnień przez Pana 

Burmistrza i wprowadzeniu w zagadnienie tych punktów, który został przyjęty przy 6 głosach „za”, 

5 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” (głosowało 14 radnych). 

W wyniku głosowania pkt 14 i 16 pozostają w porządku obrad. 

Przewodniczący Sesji (24:04) podał pod głosowanie wniosek formalny Radnego Romana Kamoli 

o zdjęcie z porządku obrad punktu „11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonej przy ul. Henryka Wiercieńskiego w Nałęczowie”, który został przyjęty 

przy 10 głosach „za”, 3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” (głosowało 14 

radnych). 

W wyniku głosowania pkt 11 zostaje zdjęty z porządku obrad i nie będzie procedowany na dzisiejszej 

Sesji. 

Przewodniczący Sesji (25:14) podał pod głosowanie powyższy porządek obrad z wprowadzonymi 

zmianami, (tj bez punktu 11 i pozostawieniem pkt 14 i 16), który został przyjęty przy 12 głosach 

„za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” (głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 3. 

Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (26:24) przedstawił informację o swojej działalności 

w okresie od 27 maja do 25 czerwca 2021 r. 

1. Dobiegły końca roboty budowlane ciągu pieszo-rowerowego w Sadurkach. Wykonano 

oznakowanie, w ramach procedury zatwierdzania stałej organizacji ruchu zostaną wykonane 

dodatkowe prace polegające na montażu barier ochronnych. 

2. Rozstrzygnięto przetarg na przebudowę ulicy Spacerowej w ramach Funduszu Rozwoju Dróg 

Samorządowych. Wykonawcą będzie firma STAN-LUB z Bełżyc, za kwotę 1050242,83 zł, 

natomiast kwota kosztorysowa zapisana w budżecie była w wysokości 1 235 000 dlatego liczymy 

na oszczędności. Obecnie trwa kompletowanie dokumentów i liczymy na podpisanie umowy 

z wykonawcą w drugiej połowie przyszłego tygodnia. 

3. Trwa wykonywanie dokumentacji projektowej na: przebudowę drogi wewnętrznej 

w Chruszczowie Kolonii, przebudowę nawierzchni drogi gminnej w Piotrowicach, budowę 

chodnika przy ul. Kombatantów w Nałęczowie i budowę ciągu pieszego w miejscowości Drzewce 

Kolonia.  

4. Rozstrzygany jest przetarg na projekt Jastrzębi Szlak, najkorzystniejsza oferta opiewa na kwotę 

897 900zł, podpisanie umowy z wykonawcą nastąpi w przyszłym tygodniu. 
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5. Został ogłoszony przetarg na „Rewitalizację Parku Zdrojowego” w ramach dofinansowania 

z Regionalnego Programu Operacyjnego  – otwarcie ofert nastąpi w najbliższy poniedziałek.  

6. Na 19 lipca br planowane jest otwarcie ofert  na OZE panele fotowoltaiczne, kolektory słoneczne 

i piece na biomasę. 

7. Przygotowano i złożono wnioski o płatności w związku ze zrealizowanymi inwestycjami 

w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych oraz pozostałymi jak rozbudowa kanalizacji 

w Sadurkach i termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Nałęczowie. 

8. Postępowanie dotyczące drogi w Bochotnicy Kolonii, która znalazła się na liście rezerwowej 

naboru do  Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych. Trwa oczekiwanie na decyzję odnośnie 

listy rezerwowej. Wojewoda zapowiedział, że drogi z listy rezerwowej powinny znaleźć się na 

liście podstawowej, ponieważ pierwsze przetargi, które się odbyły dały pewne oszczędności. 

9. Zakończono etap wyłożenia projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego, który zakończył się dyskusją publiczną w Nałęczowskim 

Ośrodku Kultury. Kolejnym etapem było zgłaszanie uwag do wyłożonego projektu studium, który 

również się zakończył i obecnie trwa opracowywania zasadności zgłoszonych uwag. 

10. Brał udział w Wojewódzkich obchodach Dnia Strażaka w Puławach, które były połączone 

z nadaniem sztandaru dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Puławach. 

11. w wideokonferencje z Wojewodą Lubelskim w sprawie promocji szczepień w poszczególnych 

Uczestniczył gminach. Powiat puławski znajduje się na drugim miejscu w województwie pod 

względem ilości zaszczepionych osób przeciwko Covid-19. Jest planowana Rządowa akcja 

finansowania promocji szczepień dla samorządów. 

12. Brał udział w posiedzeniu Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Nałęczowie, którego głównym tematem było opiniowanie sprawozdań 

finansowych. 

13. Uczestniczył w posiedzeniu Gminnego Zarządu Ochotniczych Straży Pożarnych, którego 

głównym tematem było omówienie bieżącej sytuacji poszczególnych OSP oraz ustalenie 

terminów walnych zebrań jednostek OSP. 

14. Brał udział w Ślubowaniu Klas I w Szkole Podstawowej w  Nałęczowie. 

15. Uczestniczył w posiedzeniu rady programowej  Krainy Lessowych Wąwozów, na którym był 

obecny Starosta Powiatu Opola Lubelskiego, ponieważ jednym z tematów było zagadnienie 

dotyczące funkcjonowania kolejki wąskotorowej i uruchomienia drezyn rowerowych jako atrakcji 

turystycznej. 

16. Wczoraj brał udział w Walnym Zgromadzeniu Lokalnej Grupy Działania „Zielony Pierścień” oraz 

Towarzystwa Przyjaciół Nałęczowa. Serdecznie pogratulował Radnemu Jerzemu M Sołdkowi, 

który jednogłośnie został wybrany Honorowym Prezesem TPN.  Radnie zareagowali aplauzem. 

17. Poinformował o pozyskanej dotacji w kwocie ponad 100 tys. zł z PFRON na budowę windy 

i zadaszenia w Szkole Podstawowej w Drzewcach. Z inicjatywy Pani Magdaleny Lewandowskiej- 

Piądło – Dyrektor SP w Drzewcach będzie dodatkowe dofinansowanie z Firmy „Nałęczów Zdrój” 

w kwocie 60 tys. zł, za co serdecznie podziękował. 

18. Obecnie przygotowywana jest koncepcja budowy tężni, prawdopodobnie w sierpniu otrzymamy 

wstępny projekt koncepcyjny. 

Ponadto poinformował, że 

- W ubiegłym tygodniu została przyznana nagroda jubileuszowa jednemu z naszych pracowników, 

który jest obecny na dzisiejszej Sesji, tym pracownikiem jest Pani Teresa Ząbroń. Premia 
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jubileuszowa jak najbardziej zasłużona - 40 lat pracy w Urzędzie Miejskim w Nałęczowie. 

W związku z tą okolicznością Burmistrz we własnym imieniu, jak również wszystkich 

pracowników naszego samorządu pogratulował Pani Teresie tak znakomitego dorobku 

zawodowego, życząc dużo zdrowia, sukcesów zawodowych, prywatnych i wszelkiej pomyślności. 

Burmistrz, Przewodniczący Rady i Wiceprzewodnicząca Rady wręczyli Pani Teresie Ząbroń list 

gratulacyjny i piękny bukiet kwiatów. 

- Został uruchomiony Gminny Punkt Konsultacyjno-Informacyjny dotyczący Programu Czyste 

Powietrze. Będzie to punkt wsparcia dla mieszkańców w zakresie informacji i przygotowywania 

wniosków w ramach Programu Czyste Powietrze. Delegowany pracownik Urzędu będzie pomagał 

mieszkańcom zainteresowanym tym programem. Poprosił o rozpowszechnienie tej informacji 

wśród mieszkańców Gminy Nałęczów.  

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 4. 

 Debata nad Raportem o stanie Gminy Nałęczów za 2021 rok. (38:42) 

Przewodniczący Sesji (38:50) poinformował, że zgodnie z obowiązującymi przepisami do wczoraj 

można było składać do Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie poparte podpisami co najmniej 

20 osób o chęci uczestnictwa w debacie nad Raportem o stanie Gminy Nałęczów za 2020 rok. 

Społeczeństwo nie zgłosiło chęci uczestnictwa w debacie. 

Przewodniczący Sesji otworzył debatę. 

Radny Jerzy M. Sołdek (39:33) stwierdził, że Raport jest obszerny, posiada ponad 90 stron, napisany 

w sposób zwarty i merytorycznie właściwy, czytelny i nic dodać lub ująć. Chociaż każdy ma jakieś 

swoje sprawy, które chciałby, by były bardziej szczegółowe, ale nie o to chodzi, raport ma być 

syntetyczny. Następnie przestawił swoje spostrzeżenia: 

- Na stronie 29 w obszarze działalność Ochotniczych Straży Pożarnych wyraził duże słowa uznania 

dla OSP w Nałęczowie za wysoki stopień wyszkolenia strażaków.  

- Na stronie 53 w obszarze działalności Miejskie Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie, praca 

wolontariatu w Świetlicy Środowiskowej „Dziecięca Alternatywa” Wyczytał, że jest sześciu 

wolontariuszy z Zespołu Szkół nr 2 w Nałęczowie. Zapytał, czy były podejmowane próby 

z dyrekcją Liceum Plastycznego w Nałęczowie w sprawie wolontariatu. Młodzież tego liceum jest 

szczególnie uwrażliwiona artystycznie i miałaby pozytywny wpływ na młodzież ze świetlicy 

środowiskowej. 

- Na stronie 78 wkradł się błąd literowy Miejska Biblioteka Publiczna w Nałęczowie jest im. 

Faustyny Morzyckiej, a nie jak napisano Mokrzyckiej. Uważa, że duże słowa uznania należą się 

pani dyrektor MBP w Nałęczowie za to że, tak sprawnie i własnym sumptem wykonali parawan 

oszklony oddzielający pracowników biblioteki od wypożyczających, na czas pandemii. 

- Na stronie 80 Nałęczowski Ośrodek Kultury. Należy pochwalić NOK, że mimo powtarzających  

się lockdownu miał bogate oferty. Duże brawa dla dyrektora NOK za to, że instrumenty po 

orkiestrze OSP będą wreszcie zagospodarowane i dyrektor czyni starania o utworzenie 

młodzieżowej orkiestry dętej. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (42:23) Państwo Radni zgodnie z ustawą otrzymali 

pod koniec maja treść raportu. Dla oglądających warto wspomnieć, że ten obowiązek sporządzenia 

raportu przez burmistrza, czyli organ wykonawczy funkcjonuje po zmianach w ustawodawstwie, które 

nastąpiły w 2018 roku. Uwzględniając ustawowe wymagania  raport zawiera opis następujących 

obszarów działalności Gminy Nałęczów: 

1. informacje finansowe w tym realizacja funduszu sołeckiego;  

2. realizacja inwestycji gminnych; 
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3. mienie komunalne i gospodarka nieruchomościami; 

4. polityka mieszkaniowa; 

5. infrastruktura komunalna; 

6. ochrona środowiska; 

7. planowanie przestrzenne; 

8. estetyka i ład przestrzenny;   

9. bezpieczeństwo publiczne  

10.  polityka społeczna;  

11. ochrona zdrowia; 

12. zadania oświatowe;   

13. kultura i sport; 

14. współpraca z organizacjami pożytku publicznego; 

15. promocja gminy; 

16.  realizacja uchwał Rady Miejskiej w Nałęczowie; 

17. Realizacja Strategii Rozwoju Gminy Nałęczów. 

To niektóre zagadnienia, jest ich dość dużo, które są w zakresie wykonawczym Urzędu Miejskiego 

w Nałęczowie. Część tych zadań jest realizowanych przy pomocy zakładów i jednostek budżetowych 

Gminy. 

Odnosząc się do całego zakresu raportu warto wspomnieć o kilku danych statystycznych. Na koniec 

roku 2020 w Urzędzie Miejskim w Nałęczowie zatrudnionych było 34 pracowników i nie jest to duża 

liczba zatrudnienia, zważywszy na zakres pracy, który wykonano i który wymaga zaangażowania 

ponadwymiarowego czasu pracy. 

Zwrócił uwagę, że sukcesywnie maleje liczba mieszkańców naszej Gminy, w roku 2019 wynosiła ona 

9293, a w roku 2020 spadła do liczby 9148 mieszkańców. 

Cześć zadań i inwestycji, których się podejmujemy ma na celu przeciwdziałanie wyludnianiu się 

Gminy. Wykonujemy aktualizację Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 

Przestrzennego, żeby w sposób optymalny określić tereny pod zabudowę, ale też aby w następstwie 

aktualizacji Studium powstały miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, by w sposób 

bardziej przyjazny mieszkańcy mogli wykorzystać grunty pod zabudowę. Elementem tego są 

budowane nowe drogi, które otwierają nowe tereny budowlane. 

Nawiązując do dyskusji dotyczącej porządku obrad w sprawie Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 

należy pamiętać, że nie każdy mieszkaniec dysponuje na terenie naszej Gminy nieruchomością, czy 

nie każdego stać na budowę własnego domu, czy kupno mieszkania. Dlatego uważa, że powinniśmy 

podejmować wszelkie działania służące do zatrzymywania naszych mieszkańców w Gminie lub też 

przyciągać nowych. 

Ważny element dotyczący działalności gospodarczej ponad 1060 zgłoszonych wniosków 

rejestracyjnych w roku 2020. 

Przy statystyce dotyczącej finansów Gminy Nałęczów warto wspomnieć, że znacząco wzrósł majątek 

naszej Gminy dzięki zrealizowanym nowym inwestycjom w 2020 roku takim jak budowa dróg, 

działania rewitalizacyjne.  

W strukturze dochodów nastąpił znaczący skok w ostatnich latach związany z pozyskanymi dotacjami 

na realizowane inwestycje. Na stronie 9 raportu jest pełny wykaz tabelaryczny dochodów 

majątkowych i są podane wartości dla poszczególnych inwestycji, które były realizowane 

z pozyskaniem środków zewnętrznych. 

Na stronie 16 jest podsumowanie inwestycji gminnych, które były realizowane w roku 2020. 

Większość z nich to inwestycje realizowane w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 
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i projektu Mobilny Lubelski Obszar Funkcjonalny, który na przełomie roku 2020 i 2021 został 

ukończony. Była to jedna z większych inwestycji patrząc globalnie na inwestycje Gminy Nałęczów 

realizowane w ostatnich kilkunastu latach. Ostatnią dużą inwestycją na taką skalę była Modernizacja 

Oczyszczalni Ścieków w Nałęczowie, gdzie do nadzoru realizacji jej był powołany inżynier kontraktu, 

który koordynował z ramienia Gminy całość prac. Natomiast w przypadku tych wszystkich zadań 

inwestycyjnych realizowanych ostatnio były one nadzorowane bezpośrednio przez pracowników 

Urzędu Miejskiego. Przy liczbie 34 etatów, proszę mi wierzyć, wymagało bardzo dużego 

zaangażowania ze strony pracowników.  

Oprócz tego były realizowane wszystkie wydatki związane z realizacja funduszy sołeckich, które 

początkowe w ubiegłym roku były zamrożone ze względu na Covid-19 ale ostatecznie udało nam się 

zrealizować. 

W dziale dotyczącym mienia komunalnego i gospodarki nieruchomościami oprócz bieżących sytuacji 

związanych z wynajmem, czy z użyczeniem nieruchomości na cele komercyjne bądź nie w przypadku 

stowarzyszeń lub organizacji pożytku publicznego funkcjonujących na terenie naszej Gminy, na 

uwagę zasługuje fakt, że ostatecznie udało nam się skomunalizować tak zwane „ziemie niczyje” czyli 

dawne mienia wspólnotowe. To działanie pozwoliło w kilku przypadkach formalnie przekazać 

nieruchomości w użyczenie stowarzyszeniom, aby w odpowiedni sposób je zagospodarowały. 

Również w sposób formalny możemy jako Gmina planować jakieś inwestycje na nieruchomościach, 

które już posiadają status mienia komunalnego.  

W dziale gospodarka odpadami i ochrona środowiska od s. 23 zwrócił uwagę, że znacząco wzrasta 

nam koszt funkcjonowania systemu zagospodarowania odpadami. Wzrosty są związane z sytuacją 

Covidową, bo musieliśmy przeznaczyć dodatkowe środki na zagospodarowanie odpadów, ale też 

ogólnie z sytuacją rynkową. Wzrost kosztów: pracy, utylizacji odpadów wymusi na nas uchwalenie 

nowych stawek opłat za zagospodarowanie odpadów w naszej Gminie. 

Przypomniał o podpisanym porozumieniu z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Lublinie o współpracy w realizacji programu „Czyste Powietrze”. W ramach 

tego porozumienia będziemy wspierać mieszkańców w zakresie przygotowywania i składania 

wniosków o dofinansowanie termomodernizacji gospodarstw domowych. 

W dziele dotyczącym planowania przestrzennego przede wszystkim jest procedowanie projektu zmian 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Jesteśmy na etapie, który 

pozwala optymistycznie planować, że finalna uchwała w tej sprawie będzie mogła być podjęta 

jesienią bieżącego roku. Na uwagę zasługuje fakt, że nasza Gmina, która ma powierzchnię około 

6 tys. hektarów, obecnie 20% tej powierzchni objęte jest miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego jest to dość niski współczynnik. Po uchwaleniu Studium kolejnym etapem 

realizowanym z większą intensywnością powinno być procedowanie miejscowych planów na 

kolejnych obszarach w naszej Gminie. 

W dziale dotyczącym bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej. Na terenie naszej 

Gminy za te działania przede wszystkim odpowiada Straż Miejska, Policja oraz Ochotnicze Straże 

Pożarne. W marcu 2020 roku decyzją Wojewody Lubelskiego Straż Miejska została wyłączona 

z jurysdykcji Burmistrza i przekazana została pod zarządzanie Komendy Powiatowej Policji 

w Puławach w ramach działań zabezpieczających zagrożenie Covid-19, co trwało do czerwca. 

W październiku ponownie przekazano Straż Miejską pod zarząd Komendy Powiatowej Policji 

w Puławach i taki stan jest do dnia dzisiejszego. Tym niemniej Straż Miejska równocześnie wykonuje 

bieżące działania związane z utrzymaniem porządku publicznego, zabezpieczeniem imprez na terenie 

naszej Gminy. W przypadku działalności Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie naszej Gminy 

mamy ponad 130 strażaków w czterech jednostkach tj. w Nałęczowie, Sadurkach, Drzewcach 

i Bronicach. Jednostka Nałęczowska jest najbardziej liczna, najbardziej mobilna, najlepiej doposażona 

i jest włączona do Krajowego Systemu Ratownictwa, taka perspektywa i szansa pojawia się 

w przypadku jednostki w Drzewcach. 



Z:\Nowe_od_listopada_2018\Protokoły\2021\XXXVI_Sesja_25_06_2021\Protokół_XXXVI_2021km.docx_TZ 

 

Strona 8 z 28 

 

Dział polityka społeczna zajmuje znaczną część Raportu Gminy, zadań jest bardzo dużo. Pani 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w jednym z punktów porządku obrad przedstawi 

podsumowanie tego zagadnienia. 

Dział zadania oświatowe. Obecnie w Gminie posiadamy 4 szkoły podstawowe, 1 przedszkole gminne, 

jedno przedszkole prywatne i 2 żłobki prywatne. Otrzymujemy rocznie subwencję oświatową 

w wysokości około 8 mln. zł i wydajemy na oświatę około 36% budżetu rocznie. Jest to wyzwanie, 

z którym mierzymy się od kilkunastu lat, co roku dokładamy kilka milionów z budżetu na potrzeby 

utrzymania oświaty. 

Dział działalność kulturalna. Gro zadań jest realizowanych przez Nałęczowski Ośrodek Kultury 

i działalność kulturalną można połączyć z działalnością promocyjną. Jako samorząd promujemy takie 

wydarzenia, które tez promują Gminę Nałęczów. Największe z nich to: Festiwal Muzyki „Viva il 

Cantare”, Festiwal Fortepianowy, coroczne Międzynarodowe Zawody Balonowe, które w roku 

bieżącym będą miały rangę Mistrzostw Polski. Dodał, że w roku ubiegłym kiedy było bardzo dużo 

ograniczeń sanitarnych z powodu Covid_19, my jako jedni z pierwszych zdecydowaliśmy się, że 

zaryzykujemy i zawody balonowe, mimo odwołania szeregu innych imprez w Nałęczowie i innych 

samorządach, odbędą się. Impreza została zrealizowana z powodzeniem przy wsparciu lokalnego 

biznesu turystycznego. 

Dział współpraca z organizacjami pożytku publicznego, zagadnienia z tego działu będą podsumowane 

w przewidzianym punkcie dzisiejszej Sesji. Zadania tego działu są realizowane poprzez współpracę 

z klubami sportowymi, stowarzyszeniami, które działają w zakresie kultury i rekreacji na terenie 

naszej Gminy. 

W sprawie Strategii Rozwoju Gminy Nałęczów na dzień dzisiejszy dokument nie jest aktualny. Ten 

dokument strategiczny dedykowany naszej Gminie lub też Gminom partnerskim, które razem z nami 

mogłyby taki dokument opracować zostanie przygotowany na etapie, kiedy zostaną uchwalone 

nadrzędne Strategie dla Województwa Lubelskiego i Krajowa Strategia Rozwoju Regionalnego. 

Praca Rady Miejskiej. W 2020 roku na wszystkich Sesjach podjęliście Państwo 90 uchwał z czego 

tylko do 5 były uwagi nadzoru, żadna uchwała nie została zaskarżona, czy uchylona. 

Na zakończenie poinformował, że ten stan na koniec 2020 roku jest konsekwencją pewnych działań, 

które zostały podjęte przez poprzednie władze gminy ale też u progu obecnej kadencji. Warto 

podkreślić, że od roku 2018 wspólnie pozyskaliśmy 30 mln. zł dotacji, co się przekłada na bardzo 

dużą skalę już zrealizowanych inwestycji, ale też na które będą realizowane w najbliższym czasie. Są 

to środki z różnych źródeł od Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego po 

Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych, gdzie okazaliśmy się rekordzistą na skalę naszego 

województwa, ponieważ w ostatnim rozdaniu otrzymaliśmy ponad 11 mln zł. Następnie wymienił 

inwestycje, na które pozyskaliśmy dofinansowanie od 2018 roku.  

Przewodniczący Sesji (1:07:24) w dziele inwestycje zadania wymienione w punktach 9 i 10 zostały 

powtórzone w punktach 15 i 16, czy to były dzielone inwestycje, jedne są z dopiskiem RPO, a drugie 

bez dopisku, czy to jest pomyłka. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:07:24) odpowiedział, że rzeczywiście jest 

pomyłka, prawidłowy zapis jest w pkt. 9 i 10. 

Radny Grzegorz Szkoła (1:08:34) zacytował zapis ze wstępu Raportu „Raport może dodatkowo 

stanowić właściwe narzędzie, do tego aby zdefiniować możliwości dalszego rozwoju Gminy, jak 

również do podnoszenia jakości świadczonych usług dla mieszkańców i turystów”. Są to dość istotne 

słowa, tylko że w jego ocenie będą kompletne, jeśli w Raporcie umieścimy zarówno problemy jak 

i potrzeby mieszkańców z naszej Gminy. Na tę chwilę nie ma takiego obowiązku ustawowego, art. 

28aa ust. 3 daje radzie takie możliwości i mam nadzieję, że taką uchwałę podejmiemy, w której 

będziemy mogli bardziej sprecyzować, co powinno być w tym raporcie. Następnie wymienił, co 

powinno się jeszcze znaleźć w Raporcie, co dotyczy nie tylko mieszkańców, ale i nas jako samorządu. 
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Samorząd, to wspólna nasza praca i wspólnie za nią odpowiadamy. Nie mamy w obiegu prawnym 

uchwały krajobrazowej, co powoduje, że mamy pewien bałagan przestrzenny w przestrzeni 

publicznej. Mamy problem z monitoringiem, który nie spełnia swojego zadania, bo jest słaba 

rozdzielczość. Nie możemy zidentyfikować osób, które demolują nam skwer. Mamy problem 

z wykonawcami przykładem jest kapliczka na wzgórzu „Poniatówka” i taras budynku Przychodni 

Zdrowia. W jego ocenie jest gigantyczny problem z odpływem wód opadowych z ul. Głębocznica 

i ul. Partyzantów. Przy intensywnych opadach woda nie nadąża spływać i gromadzi się na przejściu 

dla pieszych przy placu miejskim i dalej spływa na ul. 1-go Maja, co grozi zalaniem pobliskich 

posesji nr 3 i 5. W jego ocenie na etapie projektowania popełniono błąd. Na dowód swojej 

wypowiedzi rozdał radnym materiały fotograficzne. Tych problemów mieszkańców jest 

zdecydowanie więcej i sądzi, że dojdzie do wniosku, aby podjąć uchwalę rozszerzającą zakres 

Raportu o Stanie Gminy. 

Do str. 21 Raportu, jeszcze nie podjęliśmy uchwały w sprawie nazwy placu miejskiego, dlatego nie 

jest zasadne używanie wielkiej litery w słowie miejskiego. 

W dziale realizacja uchwał Rady Miejskiej powtórzono zdanie „Wszystkie uchwały przedłożone na 

Sesje zostały uchwalone przez Radę Miejska w Nałęczowie i nie były zaskarżone”.  

Radny Wojciech Pawłocik (1:12:16) 

Wyraził obawy, co do przydatności wykonywania projektów w ramach funduszy sołeckich 

w kontekście mieszkańców sołectwa Drzewce. To wszystko wygląda pięknie, a mieszkańcy śmieją się 

z tego placu. Jego zdaniem miejsce do odpoczynku jest w parku. Projekt tego placu jest porażką, bo 

zabiera miejsca postojowe, na tym placu powinien powstać budynek handlowy, o czym mówiono 

jeszcze na poprzedniego Burmistrza. W pobliżu powinno powstać kilka lokali handlowych, bo 

w Nałęczowie takich placówek brakuje. Przyjeżdża turysta i musi szukać jakiegoś lokalu handlowego, 

który jest np. z tyłu za bankiem albo w prywatnym domu. W normalnym mieście są butiki jeden obok 

drugiego. My tworzymy projekty nowe drogi, które mają być magnesem do zwiększenia liczby 

mieszkańców. Na pewno drogi nie są żadnym magnesem do tych spraw. Magnesem jest dobra praca, 

a nie mamy atrakcyjnej pracy dla młodych z powodu niskich zarobków. Uważa, że nikt nie będzie się 

budował, może nieliczny. Ludzie z zewnątrz chcą mieć atrakcje np. siłownię. Siłownie powstały na 

wsiach np. w Drzewcach, na którą nikt nie chodzi. Wolałby aby te pieniądze, które przeznaczono na 

siłownie w Drzewcach, przeznaczono na siłownie w Nałęczowie taką stacjonarną z mini basenem, 

żeby ludzie mogli przyjeżdżać również zimą. Wiejskie siłownie to jest porażka. 

Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nałęczowie, to firma wyjątkowo 

niedofinansowana. 

Na skrzyżowaniu w Drzewcach przed wczoraj znów był wypadek na krawędzi życia i śmierci. 

Tworzymy chodniki kolejne, latarnie, a nie możemy zrobić bezpiecznego skrzyżowania, znak  „Stop” 

jest niewidoczny, bo pobocza nie są wykoszone. W Gminie powinien być gospodarz, który powinien 

wiedzieć wszystko o Gminie. Jeden z taksówkarzy zwrócił mi uwagę, że przy Dworcu PKP na 

skwerku są przepełnione kosze i śmieci się wysypują, bo MZGKIM jest niedoinwestowany. 

Na działalność Klubów sportowych 150 tys. zł na całą Gminę to jest zdecydowanie za mało. 

Zawody balonowe są wspaniałą rzeczą, ale proszę porównać kwoty wydatkowania na kluby sportowe 

i na zawody balonowe. 

Nie dotyczy to Raportu, ale muszę powiedzieć, bo jest nie do pomyślenia, żeby chłopak z III klasy 

podstawówki terroryzował najpierw jedną szkołę, teraz drugą tj. w Drzewcach bo jest mieszkańcem 

tej miejscowości. Przez jednego takiego ucznia rodzice będą zabierać swoje dzieci do innej szkoły. 

Winda w Szkole podstawowej w Drzewcach jest małym problemem w porównaniu do tego ucznia. Ta 

sprawa powinna być załatwiona w trybie pilnym. 
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Jako radni interesowaliśmy się wodą. Ogólnie jest czas suszy musimy wyznaczyć kilka miejsc na 

zbiorniki retencyjne. Rolnicy nie mogą korzystać z wody głębinowej i podlewać plantacje. Woda to 

jest skarb i źródło życia. 

Przewodniczący Sesji (1:24:10) poinformował, że Burmistrz skrzętnie notował zgłaszane uwagi. Tak 

jak wspomniał Pan Burmistrz od roku 2018 istnieje obowiązek tworzenia tych raportów i co roku ten 

Raport jest coraz bardziej obszerny i uzupełniany o kolejne elementy. W ubiegłym roku radny 

Kamola wnioskował o to aby w raporcie znalazły się elementy rozwojowe i strategiczne i w tym roku 

już są. Następnie udzielił głosu Burmistrzowi. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:24:53) Szanowni Państwo w emocjach na potok 

słów można tylko odpowiedzieć potokiem słów. Warto jednak pamiętać Szanowni Radni nad czym 

się głosuje, co się wspiera, czego się nie wspiera i jakie są zależności. Prostym przykładem jest 

rewitalizacja terenu po dworcu PKS, wielokrotnie omawiana i na spotkaniach roboczych i na 

zwyczajnych Sesjach Rady. Wszyscy doskonale wiemy, że projekt był odziedziczony w ramach 

Mobilnego LOF z nieznacznymi zmianami, gdzie zwiększyliśmy ilość terenu zielonego, aby nie 

powstała popularna betonoza jak w wielu innych samorządach. Można mieć życzenie, aby to był 

ogromny parking w centrum Nałęczowa dla turystów i w tym temacie były różne punkty widzenia. 

Ale pamiętajmy o tym, że jesteśmy po pierwsze w strefie ochrony uzdrowiskowej, po drugie w strefie 

ochrony konserwatorskiej i czyjeś widzi mi się nie zawsze może zostać spełnione. Pewne 

uwarunkowania są nadrzędne w stosunku do tego jaka jest wizja czy moja czy Pana Radnego o tym 

proszę pamiętać. Pan wymienił wiele słabych punktów i ja się z nimi zgadzam. Ale podczas 

referowania Raportu informowałem jakie mamy wyzwania finansowe. Oświata, o której Pan mówił i 

o którą należy dbać to jest drugie tyle wydatków ile otrzymujemy z subwencji. Z jednej strony Pan 

Mówi, że gdzieś się drogi buduje, a z drugiej, ze nie dbamy o wodę. A jak mówimy o Drzewcach to 

Pan sygnalizuje, że nie ma ani jednego centymetra chodnika. W Pana wypowiedziach nie tylko 

dzisiaj, ale i na innych Sesjach jest wiele sprzeczności. W zależności od tego, co jest tematem i co jest 

bardziej modne, żeby pokazać jako problem jest przez Pana wyciągane, tak to odbieram. Uwag Pana 

nie odbieram jako osobiste. Nie da się wszystkiego realizować samodzielnie, po to są jednostki 

pomocnicze Gminy, Dyrektorzy jednostek podległych, którym trzeba okazać zaufanie, by we 

właściwy sposób powierzone im zadania realizowali. 

Zgadze się, że MZGKiM w Nałęczowie jest niedoinwestowany, dlatego chcemy wybudować nową 

siedzibę. Na poprzedniej Sesji Pan również głosował za tym, żeby zakupić nową maszynę sprzątającą, 

by sukcesywnie doposażać zakład w celu poprawy jakości usług pod kątem pewnej estetyki samego 

Nałęczowa i ościennych  miejscowości. Takie są działania, ale przy wielu tematach nasza kołdra 

finansowa jest o wiele za krótka. Patrząc na nasze zasoby jesteśmy Gminą ubogą nie mamy dużo 

terenów, które stanowiłyby naszą własność i na których można byłoby wybudować zbiorniki 

retencyjne. Nie mamy również dużych terenów inwestycyjnych, a biorąc pod uwagę ograniczenia 

planistyczne związane ze strefą uzdrowiskową, czy związane ze strefą konserwatorską nie mamy 

dużego pola manewru. Możemy tylko bazować na nadwyżce dochodów bieżących nad wydatkami 

bieżącymi i na tym, co uda się pozyskać jako dofinansowanie, żeby tych potrzeb zaspokoić jak 

najwięcej. Jeśli Pan widzi lepszą drogę, by osiągnąć te cele, które Pan postawił, to proszę o konkretne 

pomysły. Proszę podać kwotę w budżecie gminy na zawody balonowe, którą Pan głosował. Krytykuje 

Pan, że dajemy 150 tys. zł na wszystkie kluby sportowe, a wydajemy duże kwoty na zawody 

balonowe. Do kwoty 10 tys. zł. Dyrektor Nałęczowskiego Ośrodka Kultury, który w ramach naszego 

wkładu w zawody balonowe ma możliwość zamówienia imprez towarzyszących, czyli organizację 

koncertów. Nie wiadomo, czy je zrealizujemy ze względów na oszczędności, które chcemy poczynić 

w kosztach organizacji. Cała reszta wysiłku finansowego to są pozyskane pieniądze od sponsorów 

i z Urzędu Marszałkowskiego. Niedawno miałem informację telefoniczną, że Zarząd Województwa 

Lubelskiego zabezpieczył środki finansowe na wsparcie tej imprezy dla mieszkańców i dla turystów. 

Jeśli mamy się rozwijać i mają tu ludzie przyjeżdżać takie imprezy też są potrzebne. 
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Radny Jerzy M. Sołdek (1:30:11) Nałęczów powstał jako osada uzdrowiskowa na przełomie XIX 

i XX wieku wzdłuż starych dróg, traktów, które łączyły miejscowości. Nie było centrum 

w Nałęczowie tak jak w innych małych miasteczkach. Przykładem może być Wąwolnica, Kurów, czy 

Bełżyce. Przed wojna w tych miejscowościach odbywały się targi końskie, później były place 

wybrukowane w tzw. kocie łby. Dzisiaj część z tych rynków to jest zieleń, a niewielka część tych 

placów na skraju przeznaczona jest na parkingi samochodowe. Taki plac to miejsce gdzie jest zieleń i 

w którym można oddychać, bo do niedawna stały tam autobusy, były kłęby kurzu i spalin. W każdej 

osadzie, a tym bardziej u nas powinno być takie miejsce zieleni. Z tego co kolega radny mówi wynika 

jakaś sprzeczność, bo z jednej strony chciałby aby na placu miejskim był parking, a z drugiej strony 

dom handlowy. Trzeba się określić czy dom handlowy czy parking. Niedaleko za mostkiem jest sklep 

z pamiątkami, jest niedawno otwarta „Żabka”  itd. Za czasów Burmistrza Wójcika powstał pomysł by 

powstał dom z ładnym spadzistym dachem i facjatami, który zamknie perspektywę widokową ul. 1-go 

Maja i powstał nawet projekt, ale nic z tego nie wyszło ponieważ Nałęczów jest prywatny, a my 

możemy realizować to co jest możliwe.  

Radny Grzegorz Szkoła (1:32:17) nawiązując do wypowiedzi Burmistrza i Radnego Sołdka 

Nałęczów może być dobrym przykładem zagospodarowania placu po byłym dworcu PKS. W Polsce 

cała masa pięknych starych rynków została zabetonowana, powstały koszmary. U nas jest wręcz 

odwrotnie paskudny plac zamienił się na estetyczne i przyjazne miejsce i tym się różnimy. 

Na tym zakończono debatę nad Raportem o stanie Gminy. 

 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Nałęczowa wotum zaufania. 

(1:33:17) 

Przewodniczący Sesji (1:33:26) odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/236/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Nałęczowa wotum 

zaufania. 

Uchwała Nr XXXVI/236/21 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Nałęczowa wotum zaufania poddana pod głosowanie (1:34:26) została 

przyjęta przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” (głosowało 14 radnych). Tym 

samym udzielone zostało burmistrzowi wotum zaufania.  

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 6. 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2020 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 rok, 

(1:34:51) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:35:34), Pan Kazimierz Werner – Skarbnik 

Główny Księgowy Budżetu poinformował, że na sprawozdanie w wykonania budżetu Gminy 

za 2020 rok składają się cztery sprawozdania finansowe: bilans z wykonania budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego, łączny bilans jednostek i zakładów budżetowych, 

sprawozdanie ze zmian z funduszy z jednostek i zakładów budżetowych oraz rachunek 

zysków i strat tych jednostek. 

Kompletne sprawozdanie było przedstawiane na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, a Państwo 

Radni otrzymali w materiałach na Sesję.  

Następnie omówił wymienione wcześniej części sprawozdania. Po kolei zostały omówione 

wszystkie pozycje sprawozdań. 
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Przewodniczący Sesji (1:50:48), podziękował Panu Kazimierzowi Wernerowi za 

szczegółowe przedstawienie sprawozdań.  

-  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -    

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie do sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2020 rok, (1:50:48), 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:50:56), Pan Kazimierz Werner – Skarbnik 

Główny Księgowy Budżetu (1:51:07), odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 27 kwietnia 2021 roku w sprawie opinii o rocznym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Nałęczów za  2020 rok (kopia Uchwały Składu 

Orzekającego RIO w Lublinie w załączeniu do protokołu). 

-  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -    

c) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. (1:54:23) 

Przewodniczący Sesji (1:54:23), otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Wobec braku chętnych, dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sesji (1:54:48), odczytał projekt Uchwały Nr XXXVI/237/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 roku w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

Radni pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłosili. 

Uchwała Nr XXXVI/237/21 podana pod głosowanie (1:55:44) została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” (głosowało 14 Radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 7. 

Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. (1:56:14) 

a) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie oceny sprawozdań finansowych, 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Nałęczów za 2020 rok i wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Nałęczowa, 

Na prośbę Przewodniczącego obrad (1:56:42) Radny Roman Lech Kamola – 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej (1:57:00) przedstawił Uchwałę Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 10 czerwca 2021 roku w sprawie rozpatrzenia 

sprawozdań finansowych, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Nałęczów za 2020 r. i 

wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Nałęczowa. (Uchwała Komisji Rewizyjnej 

w załączeniu do protokołu).  

-  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie do wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nałęczowie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Nałęczowa, 

Przewodniczący Sesji (2:01:58) odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z dnia 14 czerwca 2021 roku w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nałęczowie o udzielenie Burmistrzowi absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu w 2020 roku. (kopia Uchwały Składu Orzekającego RIO 

w Lublinie w załączeniu do protokołu). 
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-  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  -  

c) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Nałęczowa absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

Przewodniczący Sesji (2:04:52) otworzył dyskusję. 

Wobec braku chętnych, dyskusji nie było. 

Przewodniczący Sesji (2:05:29) odczytał projekt Uchwały Nr XXXVI/238/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Nałęczowa z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Uchwała Nr XXXVI/238/21 podana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach 

„za” (głosowało 14 Radnych). Przewodniczący Sesji pogratulował Burmistrzowi. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:07:15) Szanowni Państwo można powiedzieć, że 

trzeci rok płyniemy na jednym okręcie, patrząc politycznie to wsiedliśmy na ten okręt z trzech 

różnych łodzi. To dzisiaj ma miejsce jest to podsumowanie ubiegłego roku, który był naprawdę 

trudny, bo jednak  Covid-19 bardzo mocno nam wszystkim dał się we znaki w sensie finansowym 

i organizacyjnym. Ta Sesja, na której przedstawiamy Raport o Stanie Gminy i absolutorium dla 

Burmistrza jest klamrą spinającą to co się działo w ubiegłym roku ale i bieżące sprawy  Odnosząc się 

do uwag Radnego Wojciecha Pawłocika, które w części są zasadne, z wieloma zgadzam się 

i przyjmując jako krytykę. Ale mam do Pana Radnego prośbę, aby to była krytyka konstruktywna 

z pewnymi rozwiązaniami. Pan powiedział, że nie interesują Pana liczby. Uważam, że dobry 

nawigator oprócz emocji musi posługiwać się liczbami, żeby przyjąć odpowiedni kurs. I tak płyniemy 

zahaczając o mielizny i skały, ale jak na razie okręt jest cały i wydaje się w dobrym stanie. Ta 

jednomyślność dość wysoka Państwa głosowań pozwala mi myśleć, że płyniemy dobrym kursem i we 

właściwym kierunku. Pewnie nie uda się osiągnąć wszystkich celów, ale ma nadzieję, że te 

najważniejsze zostaną osiągnięte. Wasze poparcie też mobilizuje mnie do tego, żeby ten obrany kurs 

utrzymać i realizować konsekwentnie te zadania, które mi Państwo wyznaczacie. Podziękował za 

współpracę nie tylko podczas Sesji, ale też na spotkania roboczych i te konstruktywne sugestie, które 

bardzo często się pojawiają i są brane pod uwagę. Tak jak dzisiaj Państwo uznaliście moją pracę za 

dobrze wykonaną, życzę sobie i Wam, żeby również mieszkańcy w pozytywny sposób doceniali 

prace, które razem wykonujemy dla naszego samorządu. Dziękuję. 

Przewodniczący Sesji (2:09:48) podziękował i pogratulował Burmistrzowi. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Przewodniczący Sesji (2:09:51) ogłosił 10 minutowa przerwę techniczną w obradach do godziny 

15:35 i poprosił o punktualność. 

- Przerwa w obradach -  

Przewodniczący Sesji (2:26:40) wznowił obrady XXXV Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie 

o godz.15:42. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nałęczowie za 2020 rok. 

(2:26:48) 
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Na prośbę Przewodniczącego Sesji (2:27:08) Pan Mariusz Kowalik – Dyrektor Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nałęczowie przestawił sprawozdanie SP ZOZ za 2020 

rok.  

Radny Wojciech Pawłocik (2:38:48) Czy Pan Dyrektor myśli o zwiększeniu dodatkowych usług 

specjalistycznych. 

Pan Mariusz Kowalik – Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Nałęczowie (2:39:04) odpowiedział, że zwiększenie usług jest uzależnione od ogłoszenia konkursu 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia, co monitorujemy na bieżąco. Na obecną chwilę Fundusz Zdrowia 

nie określił się, czy będzie ogłoszony konkurs i przedłuża stare kontrakty na specjalistkę. Jeśli tylko 

pojawi się możliwość będziemy się starali przystąpić do konkursu w miarę swoich możliwości. 

Dostępność Przychodni Zdrowia staram się zwiększać, obsada lekarska została zwiększona. 

Pracujemy od trzech miesięcy przy drzwiach otwartych i każdy pacjent może wejść do Przychodni 

Zdrowia. Dodatkowym kanałem jest rejestracja internetowa i telefoniczna. Na Radzie Społecznej SP 

ZOZ zgłaszane były problemy, że nie można się dodzwonić do Przychodni. Postara się usprawnić 

kontakt telefoniczny, ale nie ma możliwości, aby wszyscy na raz dodzwonili się do Przechodni 

o godz. 8:00. Niejednokrotnie pacjenci powodują zablokowanie telefonu, to jest zrozumiałe, że każdy 

chce się dodzwonić. 

Radny Jacek Wilk (2:41:30) ze struktury kosztów w latach 2019-2020 pokazuje się trend wzrostu 

sprzedaży usług obcych, a maleją wynagrodzenia. Zapytał, czy to nie jest trend, który prowadzi do 

tego, że więcej usług realizujemy na zewnątrz, a nie przez etatowych pracowników i czy to jest stały 

trend, który będzie Pan dalej pogłębiał. 

Pan Mariusz Kowalik – Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Nałęczowie (2:42:13) odpowiedział, że jest to efekt długofalowego działania, ponieważ część 

lekarzy podejmując współpracę woli na działalności gospodarczej i nie chce płacić obciążeń, jest to 

ich prywatna decyzja. Natomiast żaden pracownik, który był zatrudniony na etacie, nie może być 

u nas zatrudniony na działalność gospodarczą, bo na pewno ZUZ szybko by zweryfikował. To 

dotyczy nowych pracowników, bo z pracowników etatowych nie rezygnujemy i żaden z lekarzy nie 

złożył wypowiedzenia, aby przejść na działalność. Podsumowując jest to efekt wyboru zatrudniania 

nowych pracowników. 

Przewodniczący Sesji (2:43:25) poprosił o wyjaśnienie, wartość nieruchomości SPZOZ 

w dokumentach została określona na około 370 tys. zł, a ostatnio przeprowadziliśmy 

termomodernizacje budynku na ponad 1 mln. zł. Jak to wpływa na podniesienie wartości tej 

nieruchomości. 

Pan Mariusz Kowalik – Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Nałęczowie (2:43:48) odpowiedział, że nie otrzymał przekazania wartościowego tej inwestycji i nie 

jest amortyzowana. 

Przewodniczący Sesji (2:44:22) w budżecie gminy mamy zwiększone przychody, bo uzyskaliśmy 

dofinansowanie na termomodernizację i mamy powiększony majątek. 

Po krótkich wyjaśnieniach Przewodniczący Sesji poinformował, że w kolejnym sprawozdaniu 

SPZOZ będzie wykazane zwiększenie wartości tej nieruchomości. 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Sesji (2:45:39) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(2:45:43) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 czerwca 2021 r. projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Nałęczowie za 2020 rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 5 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” (głosowało 6 członków komisji). 
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Przewodniczący Sesji (2:45:59) odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/239/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nałęczowie za 2020 rok. 

Uchwała Nr XXXVI/239/21 (2:47:13) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” (głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. (2:47:30) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (2:47:42), Pan Kazimierz Werner – Skarbnik Główny 

Księgowy Budżetu zreferował projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. 

Radny Robert Matysiak (3:06:02) dlaczego w budżecie gminy nie ma zadań z funduszu Sołeckiego 

Wsi Strzelce takich jak: wykonanie projektu chodnika przy ul. Kolejowej – 10 tys. zł i zakup 2 latarni 

solarnych. Czy te zadania są w trakcie przygotowywania. 

Pan Kazimierz Werner – Skarbnik Główny Księgowy Budżetu (3:06:02) odpowiedział, że jeśli 

chodzi o latarnie, to są dwa samodzielne obiekty, których wartość każdego z nich jest niższa niż 

10 tys. zł i dlatego są zapisane w zakresie zadań bieżących. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:07:51) odpowiedział, że zadanie wykonanie 

projektu chodnika przy ul. Kolejowej jest zapisane w odpowiednim paragrafie w funduszach 

sołeckich. Ale z powodu tego, że nie została jeszcze podpisana umowa z wykonawcą dokumentacji 

projektowej to zadanie nie może być zapisane w zał. Nr 4 w wydatkach majątkowych. 

Radny Jerzy Pyśniak (3:08:15) zapytał, czy jest możliwe, aby w czasie wakacji zamontować windę 

w Szkole Podstawowej w Drzewcach. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:08:58) odpowiedział, że raczej nie jest to 

możliwe, aby to zadanie wykonać w czasie wakacji patrząc na terminy. Niedawno otrzymaliśmy 

potwierdzenie z PFRON odnośnie uzyskania dofinansowania, plus potwierdzenie dofinansowania 

z firmy Nałęczów Zdrój. Dzisiaj zabezpieczamy środki całościowo w budżecie. Zanim 

rozstrzygniemy przetarg i podpiszemy umowę biorąc pod uwagę obowiązujące terminy, to nie 

wyrobimy się z tym zadaniem w wakacje. Ale musimy zdążyć z realizacją tego zadania w tym roku 

kalendarzowym ponieważ dofinansowanie obejmuje wykonanie zadania w bieżącym roku. Na pewno 

przy realizacji tego zadania będą uciążliwości jeśli chodzi o funkcjonowanie szkoły. Jest drugie 

oddzielne wejście do szkoły i tamtędy rodzice będą wchodzić z dziećmi do szkoły, a wykonawca 

będzie musiał zabezpieczyć plac budowy tak, aby nie było dostępu osób postronnych. 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Sesji (3:10:56) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(3:11:01)  przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 czerwca 2021 r. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

na 2021 rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków 

komisji). 

Przewodniczący Sesji (3:11:11) odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/240/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. 

Uchwała Nr XXXVI/240/21 (3:11:11)  poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” (głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 10. 
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

pomiędzy Gminą Nałęczów a Gminą Jastków w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

mieszkańców miejscowości Sadurki w gminie Nałęczów. (3:12:06) 

Przewodniczący Sesji (3:12:22) dokonał krótkiego wprowadzenia w zagadnienie uchwały 

i poinformował, że jest to kontynuacja podjętej na poprzedniej Sesji uchwały, w której wyrażaliśmy 

zgodę na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Jastków w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę mieszkańców tej gminy przez Gminę Nałęczów, a teraz odwrotnie porozumienie 

międzygminne na dostarczenie wody przez Gminę Jastków do mieszkańców z naszej gminy. 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Sesji (3:12:55) poprosił przewodniczącą komisji 

budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(3:13:00)  przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 czerwca 2021 r. projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Nałęczów a Gminą Jastków 

w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę mieszkańców miejscowości Sadurki w gminie 

Nałęczów - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (3:13:12) odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/241/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Nałęczów a Gminą Jastków w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę mieszkańców miejscowości Sadurki w gminie Nałęczów. 

Uchwała Nr XXXVI/241/21 (3:14:05)  poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” (głosowało 14 radnych). 

Radny Jacek Wilk (3:14:38)  zaproponował Przewodniczącemu Rady o skracanie czytania uchwał 

nawet do samych tytułów. Jesteśmy w połowie realizacji punktów porządku obrad, a zajęło nam to już 

3,5 godziny. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Nałęczowie. (3:15:03)   

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (3:15:17), Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie poinformowała, że MOPS w Nałęczowie w marcu 

otrzymał do realizacji nowe zadanie tj. prowadzenie postępowań i wydawanie zaświadczeń dla osób 

fizycznych o przeciętnym dochodzie przypadającym na jednego członka gospodarstwa domowego, 

które są niezbędne do ubiegania się o dofinansowanie w ramach Programu „Czyste Powietrze” . 

W związku z tym, że to zadanie realizujemy od marca niezbędne jest dokonanie zmian w Statucie 

naszego Ośrodka i dodanie tej ustawy Prawo o Ochronie Środowiska. 

(Salę obrad opuścił Radny Szczepan Piech). 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Sesji (3:16:20) odczytał projekt uchwały 

Nr XXXVI/242/21 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie zmiany 

Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie. 

Uchwała Nr XXXVI/242/21 (3:17:21) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

13 głosach „za” (głosowało 13 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 12. 
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Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. (3:18:20) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (3:18:32), Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie poinformowała, że uległa zmianie ustawa o dodatkach 

mieszkaniowych, a konkretnie w art. 7 dodano ust. 1e, który nakłada obowiązek na radę gminy 

podjęcia uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. W związku z powyższym przedkładamy 

projekt uchwały i prosimy o jej podjęcie.  

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Sesji (3:19:10) poprosił przewodniczącą komisji 

budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(3:19:11) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 czerwca 2021 r. projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 

6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (3:19:17) odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/243/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

Uchwała Nr XXXVI/243/21 (3:19:51)  poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” (głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. (3:20:23)   

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:20:43) Szanowni Państwo nie chciałbym, aby te 

dwa punkty rodziły jakieś konflikty. Jeśli mielibyśmy podjąć decyzję odnośnie przystąpienia do tego 

programu, to też mi zależy na tym, aby była świadoma. W związku z tym mam prośbę do jednego 

z Państwa Radnych, żeby złożył wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 

W przerwie udało mi się porozmawiać z przedstawicielem KZN, który zadeklarował możliwość 

spotkania z Radą poprzez wideo konsultację. Przedstawi jeszcze raz założenia i odpowie na pytania, 

które będą zadawane. Przed tym spotkaniem wyślemy Państwu komplet materiałów, które od nich 

otrzymamy w wersji elektronicznej.  Jeśli przekazane informacje, które otrzymaliśmy wcześniej 

zostaną potwierdzone, że wymaga to bardzo szybkiego działania, by zachować szansę na otrzymanie 

grantu, to na początku przyszłego tygodnia uzgodnimy z państwem termin takiego spotkania. 

Radna Marta Głos (3:22:19) zgłosiła wniosek formalny aby jeszcze raz przeanalizować ten temat 

w takiej formie jak Pan Burmistrz powiedział. 

Radny Robert Matysiak (3:23:22) zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad pkt 13 i 15. 

Przewodniczący Sesji (3:23:44) poddał pod głosowanie wniosek Radnego Roberta Matysiaka 

w sprawie zdjęcie z porządku obrad: 

1. Punktu „13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej”, który został przyjęty jednogłośnie przy 13 głosach „za” 

(głosowało 13 radnych). 
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2. Punktu „15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki 

………….…………. spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, który został przyjęty 

jednogłośnie przy 13 głosach „za” (głosowało 13 radnych). 

Radny Grzegorz Szkoła (3:25:00) podziękował Burmistrzowi za wykazanie dużej dozy rozsądku, bo 

nie jest tak, jak powiedział Radny Jacek Wilk, że jeżeli ktoś nie zagłosuje za tym to jest przeciw. 

Spotkanie nawet wirtualne z kimś, kto mam przedstawi konstrukcje tego programu i inne informacje 

jest dobrym rozwiązaniem.  

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy rzeczowej 

polegającej na wykonaniu dokumentacji projektowo - kosztorysowej na budowę chodnika 

wzdłuż drogi powiatowej Nr 2202L. (3:25:53) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:26:14) dokonał wprowadzenia w zagadnienie 

uchwały informując, że z zapowiedzi Wojewody Lubelskiego wynika, iż Fundusz Rozwoju Dróg ma 

ewaluować i prawdopodobnie będą dofinansowania na budowę bezpiecznej infrastruktury jak 

oświetlenie uliczne i chodniki przy drogach. Równocześnie sygnalizowane jest, że będzie prowadzony 

ponowny nabór na dofinansowania w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych dla gmin 

w których funkcjonowały Państwowe Gospodarstwa Rolne.  Przy pierwszym naborze składaliśmy 

takie wnioski dla miejscowości Czesławice, ale nie mogliśmy uzyskać pozytywnej rekomendacji 

z powodu braku aktu likwidacyjnego PGR. W toku rozmów z Wojewodą Lubelskim sygnowaliśmy 

problem, że są miejscowości na terenie naszej Gminy i sąsiedniej Gminy Jastków w których były 

PGR, ale nie posiadają dokumentu aktu likwidacyjnego. W związku z tym wnioskowaliśmy o zmianę 

kryterium tak abyśmy mogli aplikować. Licząc na to, że przy kolejnym naborze będą inne wymogi, 

chcielibyśmy się przygotować do złożenia takiego wniosku stąd idea zaprojektowania chodnika przez 

miejscowość Czesławice przy głównej drodze powiatowej z dość dużym ruchem tranzytowym. Nie 

ma szkoły, ale jest siedziba stowarzyszenia i wiele ciekawych rzeczy się odbywa i będzie odbywać 

z racji Projektu Senioralnego, który będzie realizowany w byłej szkole podstawowej. Dlatego taka 

bezpieczna infrastruktura przy tej drodze, jeśli uda się otrzymać dofinansowanie na pewno będzie 

potrzebna. 

Radny Wojciech Pawłocik (3:28:37) zapytał jaka jest długość planowanego chodnika 

w Czesławicach 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:28:48) odpowiedział, że ok. 2 km. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Sesji (3:29:08) poprosił przewodniczącą komisji budżetowej 

o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(3:29:11) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 25 czerwca 2021 r. projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Powiatowi Puławskiemu pomocy rzeczowej polegającej na wykonaniu dokumentacji 

projektowo - kosztorysowej na budowę chodnika wzdłuż drogi powiatowej Nr 2202L - opiniuje 

pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (3:29:19) odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/244/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy 

rzeczowej polegającej na wykonaniu dokumentacji projektowo - kosztorysowej na budowę 

chodnika wzdłuż drogi powiatowej Nr 2202L. 

Uchwała Nr XXXVI/244/21 (3:29:55)  poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

13 głosach „za” (głosowało 13 radnych). 
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- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki ………….…………. 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Zdjęta z porządku obrad  w pkt 13. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 16. 

Sprawozdanie z realizacji w 2020 roku „Programu współpracy Gminy Nałęczów 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego”. (3:30:19)   

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (3:30:47), Pani Monika Kalita – Podinspektor  ds. 

społecznych informacji i promocji Urzędu Miejskiego w Nałęczowie omówiła sprawozdanie 

z realizacji w 2020 roku „Programu współpracy Gminy Nałęczów z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, które radni otrzymali 

w materiałach na Sesję Rady. 

Pytań nie było. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 17. 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie za 

2020r. (3:39:09), 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (3:39:17), Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie omówiła w skrócie sprawozdanie z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie za 2020r, które radni otrzymali w materiałach 

na Sesję Rady. 

Radny Jerzy Pyśniak (3:46:33) zapytał ze sprawozdania wynika, że jedna osoba w naszej Gminie 

jest bezdomna, czy to jest sytuacja losowa. 

Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie 

(3:46:51) odpowiedziała, że ta osoba bezdomna nie może mieszkać z rodziną ponieważ ma zakaz 

zbliżania się do byłej żony i z tego powodu pozostaje jako osoba bezdomna. W 2019 roku mieliśmy 

3 osoby bezdomne, za które płaciliśmy schronienie. Natomiast w 2020 roku mieliśmy 1 osobę 

bezdomną, która nadal jest w Schronisku dla Osób Bezdomnych w Puławach i nadal opłacamy jej 

pobyt w Schronisku. 

Więcej pytań nie było 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 

Ad. 18. 

Ocena zasobów pomocy społecznej. (3:47:18) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (3:47:20), Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie poinformowała, że to jest dokument, który państwo 

otrzymali jest wygenerowany z systemu, jak już rok temu wspominałam. Nie mamy na dokument 

wpływu i nie możemy dopisać żadnych uzasadnień. Ocena zasobów pomocy społecznej czysto 

odzwierciedla sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie.  
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Poinformowała, że nie ma sensu omawianie tego dokumentu, bo w nim są zawarte, które już są 

zawarte w sprawozdaniu. Jeżeli Państwo mają pytania, to chętnie odpowie.  

Pytań nie było. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 19. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 rok. (3:48:08) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (3:49:27), Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie omówiła w skrócie sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2020 rok, które radni otrzymali w materiałach na Sesję Rady. 

Przewodniczący Sesji (3:52:06) wczoraj na Walnym Zgromadzeniu Towarzystwa Przyjaciół 

Nałęczowa został wywołany temat zdrowia psychicznego w czasie pandemii i ewentualnej pomocy. 

W jaki sposób Gmina może się do tego problemu odnieść lub w jaki sposób pomóc. Poinformowałem, 

że w każdej szkole jest pedagog i psycholog szkolny. 

Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie 

(3:52:41)  dodała, że MOPS również zatrudnia specjalistę terapii uzależnień – jest to psycholog. 

Zatrudniamy też psychologa dziecięcego w Świetlicy Środowiskowej, spotkania odbywają się dwa 

razy w miesiącu. Jeżeli są takie problemy i wiemy, że ktoś potrzebuje takiej pomocy zachęcamy do 

kontaktu i korzystania. 

Przewodniczący Sesji (3:52:57) takiej też udzieliłem informacji, że Świetlica Środowiskowa jest na 

ul. Głębocznica 23A. 

Radny Robert Matysiak (3:53:03) na przeciwdziałanie narkomanii nie wydatkowano żadnej kwoty, 

jest zero…..  

Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie 

(3:53:11) odpowiedziała, że była wydzielona kwota 2.000,00 zł, ale nie została wykorzystana, więc 

w sprawozdaniu wykazujemy jako zero. Wiadomo, że wszystkie działania profilaktyczne nie dotyczą 

tylko profilaktyki uzależnień od alkoholu, ale ogólnie uzależnień. Nie ma znaczenia, czy środki są 

wydawane na przeciwdziałanie alkoholizmowi, czy narkomanii. 

Radny Jacek Wilk (3:53:42) po tym jak uchwałą rady zwolniliśmy restauratorów i inne punkty 

dystrybuujące alkohol zmniejszą się wpływy z opłaty za alkohol. Jak Pani sobie wyobrażą realizację 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w następnym roku, czy będziemy musieli dokładać do jego realizacji. 

Przewodniczący Sesji (3:54:10) odpowiedział, że w ubiegłym roku nie wykorzystano wszystkich 

środków na realizację GPRiRPA. Skarbnik dzisiaj powiedział, że pod kontrolą są wszystkie wydatki, 

żeby tej kwoty nie przekroczyć.  

Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie 

(3:54:28) dodała, że my jako Ośrodek Pomocy Społecznej zwróciliśmy kwotę prawie 20 tys. zł z tego 

budżetu, wiec wiadomo, że nie będziemy mogli zrealizować wszystkich zadań. Te które będą 

najpilniejsze będą zrealizowane, a z niektórych działań będziemy musieli zrezygnować.   

Przewodniczący Sesji (3:54:44) z informacji, które uzyskaliśmy na komisjach okazuje się, że Kółko 

Fotograficzne nie działa i jest wniosek o alokacje tych środków na inne działania. 

Radny Jerzy M. Sołdek (3:54:58) zapytał, czy wszystkie rozprawy sądowe odbyły się i czy 

z pomyślnością dla wnioskodawców. 

Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nałęczowie 

(3:55:07) wszystkie sprawy, które są kierowane do sądu przez Gminną Komisję Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych od 2015 roku, kiedy jestem członkiem Komisji zakończyły się wydaniem 

postanowienia o obowiązku leczenia odwykowego. Składane dokumenty do sądu opierają się na 

opinii biegłych sądowych czy dana osoba jest uzależniona. Jeśli nie ma opinii biegłego o uzależnieniu 

od alkoholu wówczas nie kierujemy spraw do sądu. Sprawy z ubiegłego roku ciągną się dłużej, bo 

sądy były wstrzymane. Zazwyczaj do 6 miesięcy, od złożenia wniosku, sąd wydaje postanowienie 

sądowe w tych sprawach. 

Więcej pytań nie było. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 20. 

Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. (3:55:57) 

Radny Wojciech Pawłocik (3:56:11)  

Jedna z matek oddała dwoje dzieci do żłobka „Karmelkowo” przy ul. Spółdzielczej, a po miesiącu 

przeniosła do żłobka „Kolorowe kredki” i jest zadowolona, poza tym, że jest drożej. Zadała mi 

pytanie dlaczego od lutego br. żaden z rodziców nie otrzymał umowy od żłobka „Karmelkowo”, 

pomimo, że się upominali. Część rodziców przeniosło swoje dzieci do żłobka „Kolorowe kredki” 

ponieważ umowy otrzymali od ręki. Nie rozumieją dlaczego tak jest i proszą o wyjaśnienie. 

Przewodniczący Sesji (3:57:35) będąc na zakończeniu roku szkolnego poproszono mnie 

o interwencję w tej sprawie. W zasadzie Gmina Nałęczów nie jest władna do rozwiązywania tego typu 

spraw, ponieważ jest to prywatne przedsięwzięcie w wynajmowanym lokalu gminnym. Chodziło o to, 

że pracownicy nie mają umów i nie wydawane są świadectwa pracy. Jest jakiś większy problem z tym 

żłobkiem.   

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:58:08) poinformował, że nie zna odpowiedzi na 

to pytanie, bo o tym dowiedział się przed chwilą. Zwrócimy się formalnie z zapytaniem. Żłobek 

otrzymał wpis ma przełomie stycznia i lutego zgodnie z wnioskiem złożonym przez podmiot 

prowadzący. Prace adaptacyjne zostały wykonane i możliwość ingerencji kończyła się na tamtym 

etapie. Nie jest to żłobek gminny, ale w gminnym budynku przy Szkole Podstawowej w Nałęczowie, 

wiec też nam zależy na tym, aby funkcjonował we właściwy sposób. Postaram się zbadać ta sprawę. 

Przewodniczący Sesji (3:58:49) żłobek działa z gminna dotacją w wysokości 75%. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:58:51) potwierdził, że z gminną dotacją, ale na 

razie dotacje nie były wypłacane. W okresie trwałości realizowanie tego projektu nie ma podwójnego 

finansowania i na dzień dzisiejszy nie było wniosku o dotację i nie była przyznawana. 

Radny Robert Matysiak (3:59:33) 

1. Co się dzieje z inwestycją na ul. Spacerowej, prawdopodobnie wykonawca nie zgodził się na 

podpisanie umowy. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:58:58) odpowiedział, że na poprzedniej Sesji 

informował, że przetarg jest na etapie rozstrzygania i najkorzystniejsza oferta opiewała na kwotę 

poniżej kosztorysu. Rzeczywiście na etapie gromadzenia dokumentacji wykonawca nie był w stanie 

przedstawić gwarancji bankowej i odstąpił od podpisania umowy. Zgodnie z prawem zamówień 

publicznych zwróciliśmy się do kolejnego oferenta z listy, który dał ofertę droższą o 70 tys. zł, jest to 

nadal poniżej kosztorysu i obecnie ten oferent przedkłada dokumenty do podpisania umowy. 

Informowałem dzisiaj w pkt 3, że podpisanie umowy ma nastąpić w drugiej połowie przyszłego 

tygodnia. 

Radny Robert Matysiak (4:00:48) 

2. Sprawy związane z realizacją programu w zakresie fotowoltaiki. Nasz Rząd wymyślił sobie, że od 

1 stycznia 2022 roku zmienią się zasady sprzedaży prądu, czy jesteśmy w stanie zagwarantować 
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beneficjentom tego programu, że do końca bieżącego roku zamontowane zostaną instalacje 

i podpisane umowy z PGE na obecnych zasadach. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:01:14) odpowiedział, że 100% gwarancji nie 

mamy. Wnioski do PGE złożymy wcześniej zanim zakończone zostanie montowanie instalacji, ale 

może zaistnieć sytuacja, że nie wszystkie instalacje zostaną zamontowane do końca bieżącego roku. 

Przy takiej wielkości sieci 3,1KW nie można zakładać, że jakieś znaczące nadwyżki prądu będą 

oddawane do PGE i nie będzie to uciążliwe dla mieszkańców. Na razie jest taki projekt i nie został 

jeszcze przyjęty przez Sejm. 

Radny Robert Matysiak (4:02:22) 

3. Jaki był powód, że tak późno ogłoszono przetarg na to zadania. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:02:27) odpowiedział, że powód był taki, że 

zmniejszenie dofinansowania z 85% w poprzednich do 50% spowodowało, że część mieszkańców 

zrezygnowała z tych instalacji. Musieliśmy ogłosić dodatkowy nabór do tej puli, którą wpisaliśmy we 

wniosku do Urzędu Marszałkowskiego, aby mieć ilość deklarowanych instalacji stąd przesunięcie 

czasowe związane z ogłoszeniem przetargu. 

Przewodniczący Sesji (4:03: 39) dodał, że Komisja Europejska obliguje Polskę do przyjęcia tych 

przepisów i nie można ich ominąć. To będą  ogólne przepisy obowiązujące w całej Unii Europejskiej 

dotyczące mikro instalacji i sprzedaży energii, które będą obowiązywać od 2022 roku. Jeżeli 

instalacja będzie wybudowana w tym roku i zgłoszona do PGE, nawet jeśli przyjmie wniosek później, 

to i tak będzie rozliczana według terminu wybudowania mikro instalacji. Mimo, że będziemy mieli  

z tej fotowoltaiki wyprodukowane 3.1KW jest to średnie zapotrzebowanie na bieżącą konsumpcję, to 

dotychczas na obecnych warunkach nadprodukcję prądu mogliśmy oddawać do sieci PGE i pobierać 

go kiedy potrzebowaliśmy z odliczeniem 20%. Czyli mogliśmy pobierać 80% oddanej wcześniej 

energii. Zgodnie z nowymi przepisami, które mają wejść w życie od nowego roku będziemy mogli 

pobierać tylko 50%, co będzie niekorzystne. Czas zwrotu z inwestycji wydłuży się trzykrotnie. Teraz 

analitycy mówią, że zwrot z inwestycji trwa około 3-5 lat, to w nowych warunkach będzie trwał 15 lat 

zanim taka inwestycja się zwróci. Warto aby w tej chwili w miarę płynnie przejść przez to 

postępowanie, wybrać wykonawcę rzetelnego i jak najszybciej zgłosić do PGE. Jeśli chodzi o samo 

PGE w ubiegłym roku czekałem na zmianę licznika od listopada do końca stycznia. Związane jest to 

z tym, że  w ostatnim czasie podwaja się liczba instalacji i PGE nie jest w stanie obsłużyć takiego 

ruchu umów. W międzyczasie była zmiana prawna i PGE ma przyjmować zbiorcze wnioski gminne 

i obieg dokumentów będzie elektroniczny, co przyśpieszy załatwianie spraw. 

Radny Roman Kamola (4:06:25) poinformował, że w sprawie fotowoltaiki rozmawiał z trzema 

osobami, które stwierdziły, że jeżeli do końca roku sprawy nie zostaną załatwione to zrezygnują. 

A z umowami pójdą do sądu licząc na wygraną, bo zmiana przepisów nastąpiła w trakcie realizacji 

umowy, a nie powinny być zmieniane. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:06:51) odpowiedział, że ta zmiana jest niezależna 

od Urzędu Miejskiego. Musieliśmy się zmierzyć z tym, że duża ilość osób zrezygnowała w momencie 

otrzymania dofinansowania przez Gminę. Dlatego koncentrowaliśmy się nad tym, aby odnowić listę 

gospodarstw domowych deklarowaną we wniosku o dofinansowanie, aby wypełnić wskaźniki. Starań 

dołożymy, ale faktem jest, że na rynku OZE jest bardzo duża konkurencja. Wiem z sąsiedniej Gminy, 

że wykonawcy między sobą walczyli w sądzie w momencie rozstrzygania przetargu. Liczymy na to, 

że w naszym przypadku uda się sprawnie przetarg rozstrzygnąć i zrealizować zadanie ale gwarancji 

100% nie mamy. 

Radny Wojciech Pawłocik (4:07:48) dzisiaj rano rozmawiałem z miejscowym wykonawcą w jakim 

czasie zamontowałby fotowoltaikę i odpowiedział, że z wszelkimi formalnościami i pozwoleniem 

wykonałby ją w ciągu miesiąca.  
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Przewodniczący Sesji (4:08:17) dodał, że samo założenie paneli to jest kwestia dwóch dni, natomiast 

procedowanie w zakładzie energetycznym to jest minimum 30 dni i taki jest urzędowy czas 

załatwienia tych spraw. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:08:47) zwrócił uwagę, że mówimy o skali około 

300 instalacji, a nie o pojedynczej. Jest to skala zamówienia, która dla nas jest korzystna pod 

względem ceny jednostkowej, która w tym przypadku będzie niższa niż pojedyncza instalacja. 

Przewodniczący Sesji (4:09:16) dodał, że każdy się śpieszy przed zmianą prawa i zaczyna brakować 

części do instalacji. Stal zdrożała o 150%, krzem drożeje w zastraszającym tempie. Jedyną obawą nie 

jest czas tylko dostępność i zadeklarowanie w przetargu kwoty, która będzie nas satysfakcjonować, bo 

50% jest dotacji. I środki, które zabezpieczyliśmy  mogą okazać się za małe, do pokrycia 50% 

dofinansowania i trzeba będzie więcej dopłacać. 

Radny Grzegorz Szkoła (4:10:12) Radny Jerzy Sołdek w swojej wypowiedzi nawiązał do ojców 

założycieli naszego uzdrowiska i ja w swoim wniosku chciałem nawiązać do jednej z ich idei, wizji 

stworzenia miasta ogrodu. Wszyscy wiemy, że z powodu niesprzyjających czynników 

atmosferycznych, czy realizowanych inwestycji mamy straty w drzewostanie. Wycięte topole przed 

wielu laty przy skrzyżowaniu i brak jakichkolwiek nasadzeń w to miejsce. Wnioskuje o stworzenie 

długofalowego programu zasadzeń drzew i krzewów. Są mieszkańcy Nałęczowa, którzy chętnie będą 

partycypować w taki program. 

Radny Jerzy Pyśniak (4:11:11) zapytał o autobus elektryczny, który był zakupiony w styczniu br., 

minęło pół roku, a on nadal nie jeździ. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:12:01) odpowiedział, że autobus już jeździł 

podczas „Festiwalu Otwartych Ogrodów”, który odbywał się w czerwcu. Dowożono wówczas osoby 

zainteresowane do miejsc bardziej oddalonych od centrum Nałęczowa busem elektrycznym 

i meleksem. Podpisana została umowa z operatorem, który złożył dokumenty w Urzędzie 

Marszałkowskim i w Starostwie Powiatowym w Puławach, aby uzyskać zatwierdzenie uruchomienia 

linii przewozowych, w międzyczasie otrzymał informację o uzupełnieniu złożonych dokumentów. 

Wstępnie operator zapewniał, że na koniec czerwca będzie miał wszystkie dokumenty, ale jeszcze ich 

nie ma. Ale jak wszystkie dokumenty zgromadzi linia będzie uruchomiona, dłuższa linia, dłuższe 

procedury. Gdybyśmy ograniczyli się do komunikacji tylko miasto Nałęczów - Dworzec Kolejowy, 

byłoby mniej przystanków do zatwierdzania. 

Radny Jerzy Pyśniak (4:13:29) Burmistrz informował o spotkaniu ze Starostą Opola Lubelskiego 

w sprawie kolei wąskotorowej, czy Pan pytał o możliwość podłączenia oświetlenia i użytkowania go 

dla drogi przy torach wąskotorowych.  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:13:45) potwierdził, że zadał takie pytanie. 

Deklaracja Starosty była taka, że na pewno nie będzie problemu na wyrażenie zgody aby z ich 

infrastruktury skorzystać, ale miał zapytać pracownika merytorycznego, czy faktycznie jest 

podłączenie elektryczne do istniejących słupów. 

Radny Jerzy Pyśniak (4:14:19)  

1. Podziękował MZGKiM w Nałęczowie za wykoszenie poboczy dróg przy skrzyżowaniu z drogą 

powiatową. Za parę dni pracownicy Powiatowego Zarządu Dróg w Puławach wykosili pasek 

pobocza drogi powiatowej o szerokości tylko do 1m. Podeszli lekceważąco do bezpieczeństwa na 

drogach powiatowych przy skrzyżowaniach w naszej Gminie. Poprosił Burmistrza o zwrócenie 

uwagi PZD w Puławach, aby przy skrzyżowaniach pobocza kosili szerzej, bo skrzyżowanie przy 

„Grubej lipie” nadal jest słabo widoczne. 

2. Na Chruszczowie koło p. Turka zapchany jest przepust prośba o udrożnienie. 
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:15:53) odpowiedział, że sprawa przepustu jest mu 

znana, był na wizji lokalnej i rozmawiał z p. Turkiem na temat geodezyjnego wyprostowania sprawy 

drogi pod względem własności. Droga ta na pewnym odcinku przebiega jego gruncie, a na pewnym 

odcinku ją użytkuje. 

Radny Jerzy Sołdek (4:16:31) zgłosił, że na Nałęczowskiej - Kolonii worki na śmieci nadal rzucane 

są gdzie popadnie przez służby komunalne, a nie są zawieszane na poręczach koszy na odpady 

komunalne jak np. na ul. Kombatantów. Worki porywa wiatr i są obsikiwane przez psy. Jeżeli Urząd 

miejski nie zadziała, to sam zadziała i w tej sprawie zwróci się do Redakcji Kuriera Lubelskiego. 

Poinformował Radnego Wojtka, że w ubiegłym roku założył  instalacje fotowoltaiczna i musiał 

czekać ponad miesiąc na założenie licznika przez PGE. Wszystko dobrze funkcjonuje i do tej pory nie 

zapłaciłem ani grosza za prąd. 

Radny Roman Kamola (4:18:57) 

1. Na ul. Słowiczą robi się projekt, być może zaczniemy coś robić. 

2. Na ulicy Wiercieńskiego jest najgorzej. 

3. Na ulicę Łąkową dobrze byłoby chociaż nasypać tłucznia, aby można było nią przejechać. 

4. Powiedział Radnemu Grzegorzowi Szkole, że możemy sadzić drzewa, aby nie topole, które są 

bardzo kruche i podatne na łamanie.  

5. Trzy dni temu strażacy uwalniali łabędzia na stawie w Parku i wpłynęli na mieliznę. Okazuje się, 

że w stawie jest bardzo dużo mułu, bo był oczyszczany ponad 30 lat temu. 

Radny Grzegorz Szkoła (4:20:28) ad vocem do wypowiedzi Radnego Kamoli – w swojej 

wypowiedzi nic nie wspominałem o sadzeniu topoli, poinformowałem, że kilka lat temu usunięto 

topole i w zamian nic nie nasadzono. Mówiłem o zaplanowanym długofalowym programie nasadzeń 

drzew i krzewów, skonsultowanym, jakie szlachetne odmiany w zależności od tego, czy ktoś będzie 

chciał partycypować w kosztach. Z tego co wiem mieszkańcy chcą partycypować w nasadzeniach. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:21:10)  

1. odnośnie programu nasadzeń drzew w sensie strategicznym Gminny Program Rewitalizacji Parku 

będzie zawierał elementy nasadzeń. W ubiegłym roku przeprowadziliśmy Akcję Sadzimy i ponad 

300 sadzonek otrzymali mieszkańcy, do wysadzenia na terenie Gminy. Urząd Miejski sprawuje 

nadzór nad realizacją nasadzeń kompensacyjnych. Dobrym przykładem jest ul. Polna, na której 

wykonano nasadzenia kompensacyjne. 

2. W sprawie dokumentacji projektowych ul. Słowiczej, ul. Wiercieńskiego i ul. Łąkowej. 

W sprawie ul. Słowiczej jesteśmy na etapie tworzenia dokumentacji i zostały uzyskane odstępstwa 

w zakresie kanałów technologicznych i będziemy składać wniosek do Fundusz Dróg 

Samorządowych. 

Ul. Wiercieńskiego. Dyrektor PGE wstępnie zadeklarował, ze ukończyli projekt przebudowy linii 

na odcinku od Energetyka do wysokości swojego posterunku. Chcą również przebudowywać linię 

elektryczną na ul. Armatnia Góra. Na realizowanie więcej takich inwestycji nie mają środków 

finansowych.  

Rozmawiał z właścicielem Osiedla Zdrojowego, który zadeklarował, że po zakończeniu inwestycji 

chciałby wykonać, na odcinkach uszkodzonych, nową nakładkę asfaltową w celu bezpieczeństwa 

ruchu na ul. Wiercieńskiego. 

W Sprawie ul. Łąkowej wniosek zasadny, największy problem jest na odcinku, na którym został 

zawężony przejazd. Jest za tym aby zlecić wykonanie dokumentacji projektowej tej ulicy 
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z pozwoleniem na budowę i wywłaszczeniem części nieruchomości tak, aby ja wyprostować i nie 

wchodzić z drogą na teren bagienny, żeby można było poruszać się bezpiecznie. 

Radny Robert Matysiak (4:23:54) Czy nasadzenia drzew na ul. Polnej są te same, które są zapisane 

na planszach?  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:24:04) odpowiedział, że nie są te same, ponieważ 

na tablicy jest inna informacja. Pierwotnie to, co mieliśmy wykonać w ramach nasadzeń 

kompensacyjnych było w innej wersji i to zostało umieszczone na tablicy. Okazało się, że te gatunki 

drzew są trudnodostępne, dość drogie i nie wszystkie mogłyby się przyjąć. W uzgodnieniu 

z Konserwatorem zatwierdzono inny projekt nasadzeń kompensacyjnych i został on zrealizowany. 

Radny Robert Matysiak (4:24:46) 

Na ścianach Larsena przy ul. Partyzantów, nikt nie podlewa wiszących donic z roślinami, które 

zasychają. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:25:05) odpowiedział, że donice są podlewane 

przez pracowników Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nałęczowie. 

Radny Robert Matysiak (4:25:23) 

Po pracach z siecią energetyczna na Strzelcach koło Pana Kusia w jezdni powstała dziura, która się 

powiększa o czym już informował na poprzedniej Sesji Rady. 

Również w drodze powstało zapadlisko koło Pana Targońskiego. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:25:44) odpowiedział, że przez ostatnie dwa 

tygodnie były wykonywane naprawy uszkodzonego asfaltu na drogach w gminie. Jeśli jeszcze gdzieś 

są uszkodzenia asfaltu to proszę bezpośrednio zgłaszać do Dyrektora MZGKiM, my też przekażemy 

to zgłoszenie. 

Radny Robert Matysiak (4:26:17) 

Zgłosił, że na początku Strzelec pierwsze trzy lampy od posesji Pana Piotrowskiego do Pani 

Szyszkowskiej migają, może nadają sygnał morsa. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:26:42) jest to sygnał do naszego Posterunku PGE 

w Nałęczowie z wezwaniem o naprawę. 

Radny Jerzy Pyśniak (4:26:54) 

Kto zajmuje się opróżnianiem koszy przy Dworcu Kolejowym w Nałęczowie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:27:19) odpowiedział, że opróżnianiem koszy 

zajmuje się MZGKiM w Nałęczowie. Być może nastąpiła kumulacja podróżnych, że kosze były 

przepełnione pomiędzy odbiorami. Poprosił, że jeśli występują takie sytuacje, by zgłaszać do Urzędu 

Miejskiego, bądź bezpośrednio do MZGKiM. 

Radny Wojciech Pawłocik (4:28:02)   

Na drodze tzw. L koło Państwa Skoczylasów mieszkańcy proszą przynajmniej o dwie latarnie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:28:19) odpowiedział, że jedna latarnia na pewno 

będzie. Zamówienie będzie realizowane razem z funduszem sołeckim. 

Radny Wojciech Pawłocik (4:29:15) przekazał, że mieszkanka zgłosiła, że teren wokół wejście do 

tunelu jest nieuporządkowany i należałoby coś z tym zrobić. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:29:50) odpowiedział, że zna ten temat 

i rzeczywiście to otoczenie wokół wejścia jest nieuporządkowane, ale zakładał iż wykonawca jakieś 
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prace porządkowe jeszcze wykona. Zwróci się z tą sprawa do wykonawcy, aby posprzątał teren jeśli 

nie zszedł z placu budowy, w przeciwnym razie zleci to zadanie MZGKiM. 

Radny Adam Kozak (4:30:46) 

1. W imieniu mieszkańców Czesławic podziękował Burmistrzowi za przygotowanie, a Radzie 

Miejskiej za podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Puławskiemu pomocy rzeczowej 

polegającej na wykonaniu dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę chodnika 

w Czesławicach wzdłuż drogi powiatowej. Jest to bardzo ważna inwestycja dla mieszkańców 

Czesławic. 

2. Na skraju drogi powiatowej i gminnej w Czesławicach w pasie drogowym drogi powiatowej jest 

zapadlina, która dzięki uprzejmości dyrektora MZGKiM sposobem gospodarczym sami 

wyrównaliśmy, nie czekając na powiat. To doraźne wyrównanie zapadliny nie sprawdziło się, bo 

nadal się powiększa ponieważ został uszkodzony przepust, który jest w podbudowie tego łącznika 

drogi powiatowej z drogą gminną. Zaklejanie asfaltem w tym przypadku nie zdaje egzaminu 

w związku z tym przygotuje pismo do powiatu w sprawie naprawienia tego łącznika. Poprosił, aby 

Gmina swoim kanałem informacyjnym przekazała pismo do powiatu. 

Przewodniczący Sesji (4:33:02) 

Dzisiaj zakończył się rok szkolny 2020/2021. Podziękował wszystkim nauczycielom za wkład w tym 

trudnym okresie pandemicznym. Ciężko było pracować hybrydowo i zdalnie, niemniej jednak udało 

się ten rok szkolny zakończyć w miarę normalnie. Nadchodzi czas wakacji, który będzie najlepszym 

okresem na uporządkowanie organizacji ruchu i dojazdu do Szkoły Podstawowej w Nałęczowie. Rano 

przy dowożeniu dzieci oraz przy odbieraniu tworzą się gigantyczne korki, autobusy muszą czekać, aż 

rodzice wyjadą samochodami osobowymi. Był wniosek do PGE, aby słupy ze skrajni jezdni 

ul. Spółdzielczej zlikwidować. Ważne jest aby przeorganizować ruch na terenie szkolnym, w czasie 

wakacji. Dobrze byłoby zniwelować zakręty o te około 40cm. Poszerzenie wjazdu spowoduje 

bezpieczniejsze wyjeżdżanie i wjeżdżanie na teren szkoły, ponieważ dwa autobusy jednocześnie nie 

mieszczą się. Wymalowane są wysepki na parkingu szkolnym, na którym są dziury w kostce, które 

powinniśmy naprawić systemem gospodarczym w okresie letnim. Część parkingu zajęta jest kostką 

rozbiórkową, która leży już od dłuższego czasu, może trzeba ją wywieść, by pozyskać dodatkowe 

miejsce parkingowe. 

Radny Jacek Wilk (4:35:37) poinformował, że autobusy szkolne powinny czekać na odjazd spod 

szkoły do godz. 8:10, by nie blokować zjazdu ul. Spółdzielczą. Najpilniejszym i do zrealizowania 

zadaniem na teraz, jest wymuszenie na nauczycielach parkowania samochodów za budynkami szkoły, 

w celu pozostawienia wolnego miejsca przed szkołą dla ruchu pojazdów dowożących dzieci. 

Potwierdził jako dobry pomysł Przewodniczącego Sesji o złagodzenie łuków przy skrzyżowaniu dróg 

wewnętrznych ale to zadanie można potraktować jako drugorzędne.  

Przewodniczący Sesji (4:37:09) naprzeciwko, wyjazdu spod szkoły, drogi pod kątem 90º parkuje 

BUS Warsztatu Terapii Zajęciowej i nie mieszczą się i omijając wjeżdżają na trawnik. Bobrze byłoby 

wyznaczyć wysepkę dla BUSA, aby nie parkował w tamtym miejscu. Generalnie dobrze byłoby 

usprawnić organizację ruchu na terenie szkoły. 

Radny Jerzy Pyśniak (4:37:09) Przewodniczący Sesji powiedział, że należą się podziękowania dla 

nauczycieli za pracę w czasie pandemii. Uważa, że podziękowania należą się również rodzicom 

i dziadkom. 

Radny Jerzy M. Sołdek (4:38:43) czy mamy wiedzę kiedy będzie otwarta kasa biletowa na Dworcu 

Kolejowym w Nałęczowie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:38:38) odpowiedział, że jeszcze nie wiemy. 
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Radny Jerzy M. Sołdek (4:38:39) zaprosił Radnych na otwarcie wystawy z komentarzem żywym 

przed Urzędem Miejskim w Nałęczowie 3 lipca 2021 r. o godz. 11:00. Będzie nie tylko Nałęczów, ale 

cmentarz w Drzewcach, Pałac w Bronicach i nałęczowskie zabytki jak wyglądały kiedyś i jak 

wyglądają dzisiaj. A o godz. 16:00 spod Kościoła w Nałęczowie rusza z wycieczką szlakiem 

Małachowskich, serdecznie zaprasza. 

Przewodniczący Sesji (4:39:34) czy jest pomysł, gdzie staną nasze rzeźby ławeczki. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:39:36) odpowiedział, że jeszcze nie. 

Radny Jerzy M. Sołdek (4:39:48) trzeba będzie uzgodnić z Panem Burmistrzem, z Dyrektorem 

NOK, chętnie pomogę i zastanowimy się, gdzie postawić te ławeczki. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:39:50) odpowiedział, że jedna ławeczka będzie 

postawiona w okolicach NOK z racji tego, że jest tam Faustyna Morzycka. 

Radny Robert Matysiak (4:40:02) Na budynkach gospodarczych Warsztatu Terapii Zajęciowej 

w Nałęczowie połamane są zadaszenia bobrze byłoby naprawić. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (4:40:26) przekazał informację, że Gmina 

i Burmistrz są włączeni w Narodowy Spis Powszechny. Jako Komisarz Gminny czuję się 

w obowiązku przypomnieć wszystkim, iż dnia 1 kwietnia 2021 r. rozpoczęło się największe badanie 

statystyczne realizowane raz na 10 lat, czyli Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań 2021. 

Przypomina, że przekazanie danych objętych spisem jest obowiązkowa. Podstawowa metoda spisu 

jest samo spis internetowy poprzez formularz dostępny na stronie www.spis.gov.pl. Zachęcam 

wszystkich do spisania się samodzielnie przez Internet, bo jest to najszybsza i najłatwiejsza ścieżka. 

Samo spis internetowy jest najwygodniejszą formą wypełniania wypełnienia obowiązku spisowego 

o dowolnej porze, a w przypadku niedokończenia tej ankiety można w ciągu kilku dni zalogować się 

ponownie, aby spis zakończyć. Każda z osób może przekazać informacje wykorzystując w tym celu 

dowolne urządzenie z dostępem do Internetu, czyli smartfon tablet, laptop lub też komputer 

stacjonarny. Przez Internet można się spisać od 1 kwietnia do 30 września br., chyba, że wcześniej 

skontaktuje się z Państwem rachmistrz. Pierwsze kontakty rachmistrzów, są już nawiązywane. 

W takim przypadku obowiązkowe jest podanie rachmistrzowi informacji do wypełnienia ankiety. 

Rachmistrze na razie dzwonią tylko do respondentów, ale wkrótce będą odwiedzać Państwa 

w domach. Każda z osób podjadająca spisowi może również podać informacje w spisie przez telefon, 

wystarczy zadzwonić na infolinię spisową pod nr 22 279 99 99 lub dokonać samo spisu w Urzędzie 

Miejskim w Nałęczowie. Mamy dedykowane stanowisko i pracownicy Urzędu mogą pomóc wypełnić 

formularz spisowy, aby sprawnie przebrnąć przez całą procedurę. Jest strona internetowa dedykowana 

Narodowemu Spisowi Powszechnemu i na niej można więcej informacji uzyskać. Jest też Gminne 

Biuro Spisowe w Nałęczowie, które pracuje pod numerem wewnętrznym 40 Urzędu Miejskiego 

w Nałęczowie i udziela wszelkich informacji w tym zakresie. Burmistrz poinformował, że już się 

spisał przez Internet i zajęło mu to 15 minut. Zachęca do spełnienia obowiązku spisowego jak 

najszybciej, by nie odkładać na ostatnia chwilę. Gmina Nałęczów ma 8 881osób dedykowanych do 

spisania. Do tej pory spisało się 2 815 osób, co stanowi 31,7 %. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 21. 

Odpowiedzi na zapytania. (3:58:08) do (4:40:00) 

Odpowiedzi na zapytania radnych zostały udzielone w pkt 20. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Ad. 22. 

Interpelacje. (4:44:09) 

Interpelacji nie złożono. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Przewodniczący Sesji (4:44:12) oddał głos Panu Marianowi Sołyga na 2 minuty. 

Pan Marian Sołyga – mieszkaniec Piotrowic gm. Nałęczów (4:44:35) Kochami moi mówi Marian 

Sołyga z tytułem II Proroka obecnych czasów na Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie w dniu 

25 czerwca 2021 r. Mam pytanie publiczne do Burmistrza Nałęczowa Wiesława Pardyki, kto będzie 

głównym winnym, jeżeli w czasie krótszym lub dłuższym zabraknie wody nie tylko do produkcji 

rolniczej, ale także dla bytu ludności. To pytanie zadałem w związku z podejrzeniem, zapewniam, nie 

tylko moim, że Burmistrz ma plan udzielenia zezwolenia na wybudowanie drugiej Rozlewni Wody 

„Cisowianka”. W mediach jest podawane, że w niektórych gminach zabronione jest używanie wody 

głębinowej do podlewania ogródków i warzywniaków. W miesiącach letnich, gdy są duże upały 

z Rozlewni Wody „Cisowianka” wyjeżdża na dobę około 400 samochodów o pojemności ponad 

20 ton. Z rozlewni Wody „Nałęczowianka” wyjeżdża na dobę około 300 samochodów o pojemności 

ponad 20 ton. Można sobie wyobrazić, że to jest duże jezioro wody wywożonej z naszego środowiska. 

Podjąłem decyzję, bo prawdopodobnie Burmistrz nie odpowie na to trudne pytanie. W tej sprawie 

zawinili również poprzedni Burmistrzowie i Radni. Nie mamy uregulowanej w naszym środowisku 

funkcjonalności bytu dwóch rozlewni wody. Rozlewnie mają małe koszty produkcji, a bardzo duże 

korzyści finansowe i przez 27 lat, dokładnie od 1993 roku , żadna z rozlewni nie płaciła podatku od 

wody. Przekazał prośbę publiczną, aby Burmistrz wyraził zgodę na zorganizowanie spotkania 

z mieszkańcami Nałęczowa i okolic z udziałem przedstawicieli dwóch Rozlewni Wody „Cisowianka” 

i „Nałęczowianka”. Takie spotkanie jest potrzebne do rozpoczęcia rozmów w celu opodatkowania 

tych rozlewni. Jego propozycja wstępna do rozważenia i dyskusji jest taka aby opodatkować 

rozlewnie w wysokości 70 groszy od butelki wody 1½ litrowej i 30 groszy od butelki ½ litrowej 

i mniejszej. Jeżeli ktoś z Państwa słuchających uważa, że moja propozycja jest za wysoka, to 

informuje, że ta wysokość jest wyrównaniem za te 27 lat niepłacenia podatku z tego tytułu. Pan 

Burmistrz powinien udzielić jednoznacznej odpowiedzi, czy rzeczywiście ma plan wyrażenia zgody 

na wybudowanie Rozlewni Wód „Cisowianka”, jeśli tak, to byłoby dużym błędem i w najbliższych 

dniach złożę pismo publiczne do Burmistrza i będzie oczekiwał zgodnie z zasadami demokracji 

miesiąc na konkretną odpowiedź. Podziękował serdecznie za wysłuchanie. 

Radny Wojciech Pawłocik (4:49:45) poinformował, że w hurcie woda 1½ l kosztuje 75 groszy. 

Ad. 23. 

Zamknięcie obrad. (4:49:57) 

Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Muciek zamknął obrady XXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Nałęczowie. 

Sesję zakończono o godz. 18:05. 

 

Protokołowała 

Teresa Ząbroń 

 
Legenda: np. (2:27:32) czas transmisji sesji (godzina : minuta : sekunda) 

 


